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Protokół z IV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 29 grudnia 2014 r. 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 10.00 do 10.46.  

W sesji udział wzięło 15 radnych, 8 pracowników urzędu gminy oraz 5 zaproszonych gości.  

 

1.Sprawy organizacyjne: 

1)   Otwarcie obrad IV sesji Rady Gminy.  

2)    Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3)    Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

2. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji 

Zławieś Wielka, 

2) w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków lub całkowitego 

zwolnienia z opłat jak również trybu ich pobierania, 

3) w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Innych Uzależnień na rok 2015, 

4) w sprawie dopłat dla odbiorców w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków 

realizowanych przez Zakład Usług Komunalnych Sp. z o. o. z siedzibą w 

Rzęczkowie, na terenie Gminy Zławieś Wielka. 

3. Informacja o pracy wójta między sesjami. 

4. Wolne wnioski i zapytania. 

5.  Zamknięcie obrad IV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne 

1.1 Otwarcie obrad IV sesji rady Gminy 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył obrady IV sesji Rady Gminy. Przywitał wójta Jana Surdykę, zastępcę Krzysztofa 

Raka, radnego powiatowego Janusza Kononiuka, sołtysów, dyrektorów szkół, kierowniczkę 

GOPS-u Aldonę Michalską, Prezesa Zakładu Usług Komunalnych Wiesława Kazanieckiego, 

Kierownik Referatu Rolnictwa Joannę Sucharską, pracowników urzędu, szanownych radnych 

oraz pana mecenasa.  

1.2 Stwierdzenie prawomocności obrad 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 
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Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi 100% 

wymaganego kworum i umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 

1.3 Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że porządek obrad pozostaje bez zmian. Zapytał, czy radni mają wnioski do 

porządku obrad. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. 2. Podjęcie uchwał 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o omówienie pierwszego projektu uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji 

Zławieś Wielka.  

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i planowania przestrzennego 

Powiedziała, że procedura uaktualnienia obszaru aglomeracji Zławieś Wielka rozpoczęła się 

w 2011 roku. Przedmiotem opracowania jest zmiana obszaru aglomeracji tj. określenie 

nowych granic obszaru aglomeracji na terenie naszej gminy poprzez włączenie miejscowości 

skanalizowanych tj. Pędzewa, Rzęczkowa, Skłudzewa i Gierkowa.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył dyskusję. 

Janusz Fifielski – radny  

Zapytał, co jaki czas można zmieniać granice aglomeracji. 

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i planowania przestrzennego 

Wyjaśniła, że takich zmian można dokonywać, co dwa lata.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zaproponował, aby nie odczytywać całych projektów uchwał. Powiedział, że w uchwale nie 

ma żadnych zmian i radni mogli się z nią wcześniej zapoznać. Wniosek przewodniczącego 

został przyjęty jednogłośnie. Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr IV/12/2014 

w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji 

Zławieś Wielka, 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił kierowniczkę GOPS-u o omówienie kolejnego projektu uchwały dotyczącego usług 

opiekuńczych.  

Aldona Michalska – kierowniczka GOPS 

Wyjaśniła, że gmina ma obowiązek określić w drodze uchwały szczegółowe warunki 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze. Przeznaczone są one dla osób, które z 

powodu wieku, choroby, bądź niepełnosprawności wymagają pomocy innych osób, a są jej 

pozbawione lub rodzina nie może takiej pomocy udzielić. Usługi obejmują zaspokajanie 
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codziennych potrzeb życiowych, takich jak robienie zakupów, przygotowanie posiłków 

karmienie, zapewnienie opieki higienicznej takiej jak: mycie, pranie sprzątanie, lub inne 

usługi zalecone przez lekarza oraz zapewnienie takiej osobie kontaktów z otoczeniem. Usługi 

opiekuńcze odbywają się w miejscu zamieszkania takich osób, co pozwala na jak najdłuższe 

pozostawanie ich w otoczeniu domowym i pozwala uniknąć umieszczenia w całodobowych 

placówkach opiekuńczych. Dzięki temu, że takie usługi zostały wprowadzone ograniczy to 

ilość osób umieszczanych w Domach Pomocy Społecznej. Dodała, że koszt pobytu w DPS-ie 

wynosi ok. 3 tys. zł. Usługi opiekuńcze są dużo niższe. Do pobytu w DPS-ie gmina dopłaca 

średnio ok. 2 tys. zł. Przedstawiając powyższe argumenty stwierdziła, że podjęcie uchwały w 

sprawie usług opiekuńczych jest jak najbardziej zasadne.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za przedstawienie tematu. Zapytał ile osób na dzień dzisiejszy korzysta z takich 

usług i jakie jest zapotrzebowanie. Czy kryterium dochodowe nie pozwala na to, żeby 

wszyscy z takich usług korzystali.  

Aldona Michalska – kierowniczka GOPS 

Powiedziała, że z usług opiekuńczych korzysta ok. 12 osób. W tym roku była jedna 

opiekunka na cały etat i jedna osoba do pomocy na stażu. Cena za taką pomoc jest naprawdę 

niewielka wynosi między 10 – 12 zł za godzinę. Zależy to od tego, kto jaki ma dochód i płaci 

tylko jakiś % z tej kwoty. Zapotrzebowanie na te usługi jest ciągłe. Powiedziała, że 2 

opiekunki to i tak za mało, ale niestety budżet wszystko ogranicza.  

Rafał Żelazek – radny 

Zapytał, czy takie usługi realizowane są także u osób z problemami psychicznymi, podał 

konkretny przykład rodziny z takimi problemami.  

Aldona Michalska – kierowniczka GOPS 

Wyjaśniła, że jest to problem zaburzeń psychicznych i przy zwykłych usługach nie ma 

możliwości zapewnienia takiej rodzinie pomocy, ponieważ uchwała dotyczy zwykłych usług. 

A przy takich osobach opiekunka powinna mieć specjalistyczne przygotowanie i zwykłych 

usług nie można im przyznać.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że nie chciałby na forum rady poruszać konkretnych przypadków i poprosił, aby 

zająć się tym tematem poza sesją, dodał, że oczywiście warto tej rodzinie pomóc.  

Wioleta Warzocha – radna 

Zapytała jak 2 opiekunki radzą sobie przy tych 12 podopiecznych.  

Aldona Michalska – kierowniczka GOPS 

Wyjaśniła, że każdy podopieczny wymaga innej opieki i do niektórych jeździ się raz w 

tygodniu, a do innych cztery razy.  Opiekunki mają grafik, z którego się wywiązują. Usługi 

opiekuńcze przyznawane są po przeprowadzeniu wywiadu przez pracownika socjalnego 

później wydawana jest decyzja administracyjna.  Opiekunka, po wykonaniu usługi daje 

podopiecznemu kartę obiegową, który potwierdza faktyczną ilość godzin pracy opiekunki.   

Wioleta Warzocha – radna 
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Zapytała, czy jeżeli zwiększy się ilość osób potrzebujących zostanie zatrudniona trzecia 

opiekunka.  

Aldona Michalska – kierowniczka GOPS 

Powiedziała, że na 2015 rok planuje się 1,5 etatu dla opiekunek i niestety budżet to ogranicza.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać jeszcze głos w tej sprawie. Nikt z radnych nie 

zgłosił się.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr IV/13/2014 

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków lub całkowitego 

zwolnienia z opłat jak również trybu ich pobierania, 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił Panią Kierownik o omówienie kolejnego projektu uchwały.  

Aldona Michalska – kierowniczka GOPS 

Zgodnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz ustawy 

o przeciwdziałaniu narkomani, do zadań własnych gminy należy prowadzenie działań 

związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych. Realizacja tych 

zadań opiera się na corocznym programie rozwiązywania problemów alkoholowych i innych 

uzależnień. Program jest kontynuacją tego, co zostało już podjęte w latach ubiegłych. Został 

opracowany zgodnie z obligatoryjnymi zadaniami i potrzebami, jakie występują na terenie 

gminy, pozwoli to na zajęcie się tymi problemami w sposób zorganizowany. Głównie 

prowadzone są programy profilaktyczne dla dzieci i młodzieży. Prowadzone są świetlice 

socjoterapeutyczne w ZS w Złejwsi Wielkiej, w ZS w Rzęczkowie, w SP Łążyn i Przysiek. 

Również programy profilaktyczne prowadzone są przez organizacje pozarządowe z terenu 

naszej gminy. Wyjaśniła, że w załączniku dotyczącym diagnozy zostały wprowadzone 

zmiany, ponieważ do GOPS-u wpłynęły uaktualnione dane dotyczące osób przyjętych do izby 

wytrzeźwień. Poprosiła radnych o wpisanie poprawnych wartości i podyktowała je.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, jak Komisji Alkoholowej udaje się kontrolować działalność świetlic 

socjoterapeutycznych.  

Aldona Michalska – kierowniczka GOPS 

Powiedziała, że osoby, które chcą pracować w świetlicy we wrześniu składają do wójta 

podanie o przyjęcie do pracy. Przedstawiają również zakres i program, jaki chcą realizować. 

Od września funkcjonują tylko 2 świetlice, mimo, że program profilaktyki mówi o 4. Póki, co 

działa świetlica w Rzęczkowie i Przysieku, a opiekunowie tych świetlic mają odpowiednie 

wykształcenie do ich prowadzenia.  

Rozwinęła się dyskusja nad ww. tematem, w której udział wzięli, Piotr Pawlikowski, Rafał 

Żelazek.   
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Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr IV/14/2014 

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Innych Uzależnień na rok 2015 

 

 

Poprosił Panią skarbnik o omówienie ostatniego projektu uchwały. 

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Powiedziała, że tą uchwałą proponuje się przedłużenie do 30-tego czerwca 2015 roku dopłaty 

do ścieków dla I grupy odbiorców w wysokości 1,62 zł brutto do 1 m3 odprowadzanych 

ścieków. 

Andrzej Pyzik - radny 

Zapytał jaka jest to kwota w skali roku.   

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Odpowiedziała, że koszty dopłat w tym roku kształtowały się w granicach 350 tys. zł. Na 

przyszły rok zaplanowano taką samą kwotę w projekcie budżetu. Uchwała będzie 

obowiązywała do 30-tego czerwca,  tak jak obowiązują taryfy, aby wszystko było spójne.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś z radnych ma jeszcze pytania do projektu. Nikt więcej nie zabrał głosu. 

Odczytał projekt uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr IV/15/2014 

w sprawie dopłat dla odbiorców w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków 

realizowanych przez Zakład Usług Komunalnych Sp. z o. o. z siedzibą w Rzęczkowie, na 

terenie Gminy Zławieś Wielka. 

 

Ad. 3 Informacja o pracy wójta między sesjami. 

Jan Surdyka – wójt 

Przedstawił informację o pracy między sesjami.  

Rafał Żelazek – radny 

Zapytał czego dotyczyło spotkanie z prezesem MPO. 

Jan Surdyka – wójt 

Powiedział, że spotkanie dotyczyło ustalenia szczegółów współpracy jeśli chodzi o odbiór 

odpadów komunalnych. Udało się ustalić bardzo mały wzrost opłat za składowanie odpadów 

na wysypisku w Toruniu. Na szczęście nie ma to znaczenia dla mieszkańców i nie nastąpi 

przez to wzrost opłat za odpady.  
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Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał o przepompownie w Czarnowie i spotkanie dotyczące budowy linii energetycznej 

400KV oraz o spotkanie z prezesem Toruńskich Wodociągów.  

Jan Surdyka – wójt 

Odnosząc się do tematu przepompowni wyjaśnił, że firma Eljot zaplanowała takie urządzenia, 

które jak wynika z obliczeń firmy Melbud nie są tam potrzebne. Dlatego też, firma Eljot 

odstąpiła od zadania i zajmie się tym firma Melbud. Ta firma przejmie całą odpowiedzialność 

za to zadanie. Jeśli chodzi i budowę linii 400KV ustalono, że zorganizowane zostanie 

spotkanie z zainteresowanymi mieszkańcami, którzy nie zgadzają się na budowę tej linii w 

takim stanie jak jest zaprojektowana. Spotkanie z prezesem Toruńskich wodociągów 

dotyczyło dalszej współpracy przy budowie nowego kolektora tłocznego Górsk – 

Toporzysko. Po rozmowach z prezydentem miasta Torunia okazuje się, że jest on przychylnie 

nastawiony do współpracy z naszą gminą. Być może już 2015 roku uda się zaprojektować i 

zacząć budowę kolektora tłocznego.  

Nikt z radnych nie miał więcej pytań do wójta. 

Ad. 4 Wolne wnioski i zapytania. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył punkt wolne wnioski i zachęcił obecnych do zadawania pytań.  

Sławomir Składanek – radny 

Zapytał, czy w najbliższym czasie będzie robione coś w oczyszczalni w Toporzysku. 

Powiedział, że do kanału wypływa szambo, co spowodowało wyginięcie roślinności.  

Wiesław Kazaniecki – prezes ZUK 

Powiedział, że około 2 miesięcy temu były problemy, ze ściekami, które do oczyszczalni 

dostarczał Marwit. Oczyszczalnia nie była w stanie przerobić tego, co się w niej znalazło. Na 

1,5 miesiąca został wstrzymany odbiór ścieków z Marwitu. Sytuacja się uspokoiła, firma 

wywozi najbardziej zanieczyszczone ścieki na pola i do biogazowni do Grudziądza. Po 

przeprowadzeniu badań okazało się, że wyniki są dobre i Marwit został ponownie podłączony 

do oczyszczalni.  

Rafał Żelazek – radny 

Z uwagi na mijający rok, jako przewodniczący LZS wykorzystał okazję, aby podziękować 

wójtowi za wspieranie sportu i udostępnianie autobusów na wyjazdy sportowe dzieci i 

młodzieży. Powiedział, że liczy na równie owocną współpracę w przyszłym roku.   

Ad. 4 Zamknięcie obrad IV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Stwierdził, że tematy sesji zostały wyczerpane i o godzinie 10.46 zamknął obrady IV sesji 

Rady Gminy Zławieś Wielka. 


